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Grujičić: Izveštaj spoljnog nadzora nakon što se čuje i verzija okrivljenog ginekologa 

Ministarka zdravlja prof. dr Danica Grujičić očekuje da će u narednih nedelju dana ili dve nedelje biti objavljeni 

rezultati stručnog nadzora porodilišta u Sremskoj Mitrovici u kojem se porodila Marica Mihajlović, koja tvrdi da je 

njena beba preminula od povreda nanetih tokom porođaja. Grujičićeva ističe da je potrebno razgovarati i sa 

okrivljenim ginekologom i čuti njegovu verziju. 

Porodilja iz Sremske Mitrovice Marica Mihajlović optužila je lekara M. M. za smrt novorođenčeta u bolnici u 

Sremskoj Mitrovici. Ona je u objavi, između ostalog, navela da joj je lekar tokom porođaja naneo fizičke povrede, 

da joj je pretio i vređao je na nacionalnoj osnovi. 

Pripadnici Ministarstva unutrašnjih poslova u Sremskoj Mitrovici uhapsili su u petak M. M. (1979), lekara Opšte 

bolnice u Sremskoj Mitrovici, zbog sumnje da je izvršio krivično delo - teško delo protiv zdravlja ljudi. 

U Opštoj bolnici u Sremskoj Mitrovici sproveden je unutrašnji stručni nadzor, a o svemu je obaveštena i 

zdravstvena inspekcija. 

Mesec dana kasnije ministarka zdravlja Danica Grujičić kaže da spoljni nadzor koji je pokrenut ne može biti potpun 

dok se ne obavi razgovor i sa okrivljenim. 

"Obratili smo se tužilaštvu da omogući pristup njemu i da čujemo i njegovu verziju događaja jer jedino tako možete 

da vidite šta se desilo... jednostavno će ga pitati o medicinskim stavovima koje on treba da prokomentariše kao 

lekar", rekla je Grujičićeva za RTS navodeći da očekuje u narednih nedelju dana ili dve nedelje izveštaj stručnog 

nadzora. 

Njena glavna zamerka je što nije pokrenut unutrašnji stručni nadzor. 



 
 

"Kad god se neki incident desi, napravi se sastanak, napravi se unutrašnji stručni nadzor. Da su kolege možda 

porazgovarale sa majkom, da je sve to bilo drugačije, da su pokazali malo, da kažem, psihološkog umeća, možda 

sve to ne bi bilo tako dramatično. Ovako je došlo do jedne jako ružne generalizacije i mogu da vam kažem da su 

ogorčeni ginekolozi i akušeri, pogotovo oni koji smatraju da vrlo odgovorno i pošteno rade svoj posao", navela je 

Grujičićeva. 

Ističe da ne treba generalizovati neku pojavu, jer se onda dolazi do situacije poput one do koje je došlo u Sremskoj 

Mitrovici, gde su dvoje specijalizanata rekla da ne žele više da specijaliziraju ginekologiju i akušerstvo. 

"Doći ćemo u jednostavnu situaciju da zbog nepoverenja i zbog prostog straha od toga da će svako biti optužen, 

neće imati ko da porađa žene", rekla je ministarka zdravlja. 

Pravi se informator za trudnice 

Grujičićeva je navela i da stručna komisija pravi informator za sve trudnice, u kojem će biti pojašnjeno i kakvi 

zahvati se ne smatraju nasiljem, nego predstavljuju medicinski zahvate da pomognu da beba što pre izađe, kao i o 

tome šta sve može da se desi za vreme trudnoće. 

"Jedna sveščica od desetak, dvadeset strana, gledaćemo da napravimo jednu aplikaciju na mobilnom, tako da 

mlade majke, pogotovo ove žene koje se prvi put porađaju, mogu da znaju šta ih sve čeka i šta su medicinski 

zahvati koji morate da sprovedete da biste spasili i život deteta i život majke", rekla je Grujičićeva. 

Nakon što je Marica Mihajlović izašla u javnost, javile su se i druge žene koje su podelile svoje negativno iskustvo sa 

porođaja. 

"Ja ne želim sada da kažem da nema ružnog odnosa prema pacijentima. Ima. I od strane srednjeg medicinskog 

osoblja, i od strane lekara, ali to je stvar domaćeg vaspitanja. Ne može sad ministarstvo da se bavi domaćim 

vaspitanjem. Kako se vi ponašate prema jednom pacijentu, to je odraz onoga kako ste vaspitani", poručila je 

ministarka. 

Kada je reč o obnovi porodilišta, ministarka Grujičić je rekla da tamo gde su zaista loši uslovi treba da se ide na 

modularni tip građenja. Podseća i da je startovala platforma preko koje je moguće zakazati magnetnu rezonancu. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Nađa, "dete leptir", dobija lek o trošku države, odobrena terapija koja košta 630.000 dolara godišnje 

Četvorogodišnjoj Nađi iz Čačka, koja boluje od bulozne epidermolize, o trošku države odobrena je genska krema 

koja je prošle godine registrovana u Sjedinjenim Američkim Državama kao jedini lek za "decu leptire", rekla je Sanja 

Radojević Škodrić, direktorka Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje. 

"Cenimo svaki humani gest i nameru, ali za malu Nađu nije potrebno skupljati novac za lek, jer je za dvoje dece 

leptira o trošku države odobrena terapija koja košta oko 630.000 dolara po pacijentu godišnje. U kontaktu smo sa 

proizvođačem i radimo na tome da krema, koja inače još nije registrovana u Evropi, što pre stigne u Srbiju“, istakla 

je Sanja Radojević Škodrić, saopštio je RFZO. 

Nađa je "dete leptir“ koje su roditelji napustili nakon čega je brigu o njoj preuzela hraniteljka iz Čačka.  

U Srbiji, prema podacima s kraja prošle godine, od bulozne epidermolize boluje 39 osoba, od kojih su 17 su deca 

Ta teška i retka bolest, obolelima pravi rane, koje se javljaju po celom telu. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Oglasili se iz GZJZ o stanju zaraženih malim boginjama i upozoravaju: "Svakog dana nam stižu nove sumnje, 

OČEKUJEMO NOVE SLUČAJEVE narednih dana" 

"Zaraženi majka i sin su u kućnim uslovima, nemaju za sada nikakve komplikacije bolesti, i u izolaciji su trenutno", 

rekla je za "Blic" Slavica Maris, načelnik Jedinice za zarazne bolesti u Gradskom zavodu za javno zdravlje u 

Beogradu. 

"Dokaz da virus cirkuliše" 

Doktorka Maris istakla je da još uvek ne mogu da utvrde izvor infekcija. 

- Mi nemamo uvid u njihovu medicinsku dokumentaciju, majka je primila vakcinu kako kaže, a dete nije. Ovo nam 

je dokaz da je virus morbila u cirkulaciji, i u narednim danima možemo očekivati novootkrivene slučajeve od ove 

bolesti - kaže ona za "Blic". 

Da li će biti proglašena epidemija morbila u Beogradu 

Napominje da svakog dana u Jedinicu za zarazne bolesti u Gradskom zavodu za javno zdravlje u Beogradu stižu 

prijave na nove sumnje morbila. 

- Mi ćemo shodno dobijenim rezultatima odlučiti u narednim danima o daljim koracima odnosno da li ćemo 

prijaviti epidemiju na teritoriji naše nadležnosti u Beogradu - ističe za "Blic" Maris. 

Osvrnula se na to da su pod zdravstveni nadzor stavljene sve osobe kod kojih se može očekivati obolevanje od 

morbila. 

- To su osobe sa kojima su oboleli bili u kontakti kada su bili zarazni, i kada su mogli da prenesu virus. Sve sumnje 

nam prijavljuju lekari iz svih zdravstvenih ustanova Beograda, iz bolnica, domova zdravlja. Tačno je definisan slučaj 

sumnje, a mi potom organizujemo uzorkovanje materijala, to jest briseva guše ili serologije - podvukla je ona za 

"Blic". 



 
 

Sve o malim boginjama 

Morbile prenose direktnim kontaktom sa obolelom osobom - putem poljupca, rukovanja, putem vazduha 

respiratornim kapljicama koje emituje obolela osoba kao što su kašalj i kijanje, a retko indirektnim putem preko 

sveže kontaminiranih predmeta. 

Inkubacija, period od momenta ulaska virusa u organizam do manifestacije oboljenja, odnosno pojave tegoba kod 

malih boginja traje 7 do 18 dana. Nakon toga dolazi do pojave povišene telesne temperature, sekrecije iz nosa, 

kašlja i konjunktivitisa - vodnjikave, crvene oči, otečeni kapci. 

Nabrojani simptomi traju 2 do 4 dana, nakon čega dolazi do skoka telesne temperature, preko 40 stepeni i pojave 

makulopapulozne ospe prvo na licu, iza ušiju i na vratu, koja se zatim širi na trup i ekstremitete. 

Obolela osoba je zarazna i poslednjeg dana inkubacije, kada je još uvek bez tegoba, 4 dana pre izbijanja ospe i 4 

dana nakon izbijanja ospe. 

Ko ima češće komplikacije 

Komplikacije su češće kod dece mlađe od 5 godina i odraslih osoba starijih od 20 godina. To su zapaljenje pluća 

(pneumonija), zapaljenje srednjeg uha, dijareja, zapaljenje mozga i gubitak vida. 

Zapaljenje pluća se javlja kod svake 20. obolele osobe i oko 60 odsto slučajeva smrtnih ishoda nastaje upravo zbog 

ove komplikacije. Svaki hiljaditi bolesnik dobija zapaljenje mozga, dok na 1.000 obolelih sa navedenom 

komplikacijom dolazi do smrtnog ishoda. Ukupno je registrovano sedam potvrđenih slučajeva morbila zaključno sa 

19.2.2024. godine. 

Od početka godine ECDC registruje oko 1.000 slučajeva malih boginja u zemljama EU sa sedam smrtnih ishoda, šest 

u Rumuniji (četvoro dece ispod jedne godine života i dvoje odraslih) i jedan u Irskoj. U periodu 2020–2022. godine 

u Evropskom regionu SZO obuhvat prvom dozom MMR vakcine je pao sa 96% na 93%, a drugom sa 92% na 91%, pa 

je tako 1,8 miliona dece ostalo nevakcinisano. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Bolnica u Sremskoj Mitrovici: Bez pratnje porodilja na porođaju, nisu ispunjeni uslovi 

Predsednik Upravnog odbora Opšte bolnice Sremska Mitrovica Miloš Mišković saopštio je da je utvrđeno da za 

sada ne postoje uslovi u ovoj ustanovi za omogućavanje pratnje na prorođaju, ali da je započeta procedura za ovaj 

postupak, i da će se potruditi da se u najskorije vreme ova mogućnost ostvari, iako je još prošlog meseca saopšteno 

da je Upravni odbor bolnice odlučio da tokom porođaja uz porodilju bude još jedna osoba koju ona odabere. 

U saopštenju Opšte bolnice Sremska Mitrovica dostavljenom N1, navodi se da su se obratili Zavodu za javno 

zdravlje u tom gradu sa zahtevom za dobijanje mišljenja o ispunjenosti higijensko – epidemioloških uslova za 

fomiranje porođajne sale namenjene porođajima uz pratnju. 

„Dana 07.02.2024. godine Zavod za javno zdravlje Sremska Mitrovica je dao svoje Mišljenje u kojem je navedeno 

da porođajna sala namenjena za porođaje sa pratiocem mora da ima odgovarajuću kvadraturu u skladu sa 

zakonskim propisima, da ista mora da ima poseban ulaz za presvlačenje i bezbedno odlaganje ličnih stvari pratioca, 

sanitarni čvor namenjen pratiocu porodilje, da su pratioci u obavezi da prilikom ulaska na odeljenje i tokom čitavog 

boravka na odeljenju, koriste ličnu zaštitnu opremu (kapa, maska i kaljače), kao i da sve mora da bude uređeno na 

način da se ne narušava privatnost ostalih porodilja i da se ne narušavaju medicinske procedure i pravila 

ponašanje“, stoji u saopštenju. 

Takođe je navedeno da Opšta bolnica Sremska Mitrovica mora da prati važeće preporuke u vezi sa aktuelnom 

epidemiološkom situacijom, te u vezi sa tim ukazuju da je na teritoriju AP Vojvodine na snazi mera zabrane poseta 

zbog aktuelne epidemiološke situacije virusa gripa. 

Dodaje se da je u Opštoj bolnici Sremska Mitrovica u toku izrada Procedure u vezi sa prisustvom pratnje na 

porođaju. 

„Opšta bolnica Sremska Mitrovica će se truditi da u najskorije vreme pristupi ispunjavanju svih smernica dobijenih 

od Zavoda za javno zdravlje, kako bi u svemu ispoštovala zakonsku proceduru i omogućila da se što pre počena sa 



 
 

primenom Odluke kojom je dozvoljeno da prilikom porođaja uz porodilju bude prisutan jedan pratilac“, zaključuje 

se u saopštenju. 

Podsetimo, Upravni odbor Opšte bolnice Sremska Mitrovica je nakon više prijava za akušersko nasilje prošlog 

meseca doneo odluku kojom se dozvoljava, prilikom porođaja, prisustvo jednog pratioca koga bira porodilja. 

Kako je tada navedeno, pratilac je u obavezi da prethodno ispoštuje sve sanitarne uslove koji podrazumevaju 

donošenje nalaza sterilne koprokulture, sterilne briseve grla i nosa, koji ne smeju biti stariji od 10 dana. 

Inače, bolnica u Sremskoj Mitrovici je dospela u žižu javnosti nakon slučaja porodilje Marice Mihajlović iz Sremske 

Mitrovice koja je optužila doktora Opšte bolnice M. M. za akušersko nasilje nakon kojeg joj je beba preminula, još 

jedna trudnica otkrila je da je prošla kroz maltene istu muku i bol. 

Pokret Kreni-Promeni pozvao je udruženja građana, nevladine organizacije i pojedince da se prijave za organizaciju 

prikupljanja potpisa i podnošenja peticija u njihovim gradskim porodilištima, povodom zahteva da država omogući 

besplatnu pratnju porodiljama tokom porođaja, kako bi se smanjio problem akušerskog nasilja. 

Ministarka zdravlja Danica Grujičić izjavila je da sve žene koje su imale „bilo kakve probleme“ u zdravstvenim 

ustanovama treba to da prijave nadležnim organima, kao i da lekari postoje zbog pacijenata, a ne obrnuto 

 

Počinje prijavljivanje za besplatne preventivne preglede 

Prijavljivanje za besplatne preventivne zdravstve preglede, koji će se ovog vikenda organizovati u Zavodu za 

zdravstvenu zaštitu radnika "Železnice Srbije", danas počinje za građane Savskog venca. 

Preventivni pregledi ultrazvuk štitne žlezde i pregled stomatologa sa uklanjanjem kamenca biće organizovani u 

subotu, 24. februara od 7 do 14 časova. "Prijave za besplatne preventivni preglede za građane Savskog venca - 

ultrazvuk štitne žlezde i plegled stomatologa vrše se pozivom na broj telefona 011-3611-581 od danas do subote u 



 
 

periodu od 7 do 14 časova", rekao je za Tanjug dr Vlado Batnožić, direktor Zavoda za zdravstvenu zašitu radnika 

"Železnice Srbije". 

On je dodao da će preglede obavljati tri specijalista radiologa i tri specijalista stomatologije i pozvao sve građane 

Savskog svih generacija da iskoriste ovu prilike, jer su bolesti štitaste žlezde bolesti savremenog dobra. "Ultrazvuk 

predstavlja siguran i bezbolan pregled i ne koristi zračenje. Vrlo je čest slučaj da se na štitnoj žlezdi pojave čvorići 

koji se mogu opipati rukom ali se ultrazvuk koristi za procenu čvorova koji su pronađeni tokom rutinskog pregleda. 

Većina ovih čvorova su benigdni, a manji deo njih su pravi tumori štitne žlezde", rekao je dr Batnožić. Tiroidna - 

štitna žlezda je locirana u prednjem delu vrata i u obliku je leptira. Njena funkcija je da proizvodi hormone koji 

regulišu funkcionisanje čitavog organizma, a ako je nivo ovih hormona prenizak ili previsok tada se javljaju 

problemi. 

 

Grujičić: Mladi se otrovali etanolom, odgovoran je organizator 

Mladi koji su se 15. februara otrovali u jednom beogradskom noćnom klubu, otrovali su se etanolom, a ne 

špiritusom, kako se ranije mislilo, izjavila je ministarka zdravlja Danica Grujičić i dodala da nije bilo nikakvih 

psihoaktivnih supstanci, već je reč o teškom trovanju alkoholom. 

Ona je rekla da organizatora zabave smatra odgovornim za ono što se desilo. 

„Lično smatram odgovornim organizatora. Morali su na ulazu da provere lične karte. Da li se to radi, koliko se 

poštuje, kako napraviti kontrolu, to prelazi nadležnosti Ministarstva zdravlja”, istakla je Grujičić za TV Blic, preneo 

je današnji Blic. 

Dodala je da misli da bi organizator trebalo da završi u zatvoru, a da se klub u kome se trovanje desilo, zatvori, 

javlja Tanjug. 

Ona je ispričala da se za pomoć zbog trovanja obratilo 28 ljudi, od kojih je samo dvoje odraslih, a svi ostali su 

maloletnici, da je na lečenju je zadržano njih 12, što, kako je rekla, znači da su imali teško trovanje etanolom. 



 
 

„Nije tu bilo nikakvih drugih psihoaktivnih supstanci, to nisu deca koja su se drogirala. Izgleda je neko sipao 

medicinski alkohol u tu flašu, a to je samo po sebi zločin”, rekla je ministarka. 

 

Dok ne dobiješ termin, ili si ozdravio ili umro: Velike gužve u novosadskim ambulantama 

Sve više Novosađana žali se na velike gužve u Domu zdravlja, termini se teško dobijaju, a postavlja se i pitanje da li 

Novi Sad ima dovoljno lekara, s obzirom na sve veći broj stanovnika. 

Prema popisu stanovništva iz 2022. godine, u Novom Sadu živi 367.121 stanovnik, a u Domu zdravlja "Novi Sad" 

zaposleno je svega 386 lekara, od čega je ukupno 203 lekara specijalista. 

Kako za 021.rs svedoči više Novosađana, problemi su najuočljiviji kada je reč o opštoj praksi, ginekologiji i 

pedijatriji.  

Opšta praksa - "Tu je tek haos" 

Gužve su ogromne kada je reč o lekarima opšte prakse, tvrde Novosađani. 

"Što se tiče mog doktora opšte prakse, tu je tek haos. Pre tri nedelje sam imala nenormalne bolove u kičmi. Pošto 

je bila subota, morala sam da idem kod dežurnog lekara u Zmaj Ognjena Vuka. Tamo me pregleda doktor i da mi 

injekcije za dva dana i kaže mi da se u ponedeljak javim svom doktoru. Došao ponedeljak, ja zovem opet kol centar 

da zakažem i žena mi govori da nema slobodnog termina do srede. Ja objašnjavam da mi treba nastavak terapije, a 

ona mi da broj sestre i kaže 'zovite njih direktno'. Kada sam joj rekla da su me oni i uputili na njih, ona kaže da ne 

zna kako da mi pomogne, ali da doktor ne može da me primi jer nema termina. Zahvalila sam se lepo i, naravno, 

nisam nastavila terapiju. Onaj ko je izmislio zakazivanje kod lekara opšte prakse i pedijatra, taj očigledno nije 

normalan. Dok ne dobiješ termin, ili si ozdravio ili umro", priča nam jedna sugrađanka. 

Novosađanka koja je vadila krv u ponedeljak po uputu njene izabrane doktorke kaže da će rezultate njena doktorka 

pregledati tek za 10 dana, jer nema slobodnih termina za običnu konsultaciju.  



 
 

"S mojim stanjem do tada šta bude, biće. Potpuna je laž da putem kol centra termin dobijate kroz dan ili dva - čeka 

se mnogo više, pacijenata je puno, a lekara je zabrinjavajuće malo. Što je najgore, ništa se ne menja nabolje. Kod 

specijalista je priča, nažalost, još gora. To su liste čekanja da vam se bolest pogorša, a ne liste čekanja za pregled. I 

laik će zaključiti da se u domu zdravlja neki veliki problemi s kadrom samo skrivaju jer, da nije tako, ne biste mesec 

dana čekali kod ORL", ističe ona. 

Da postoji problem sa brojem lekara opšte prakse u primarnoj zdravstvenoj zaštiti u Novom Sadu priznaje se i u 

prošlogodišnjoj Analizi zdravstvenog stanja Novosađana, u kojoj se ističe i nedovoljan obuhvat građana 

preventivnim pregledima.   

Specijalisti - "Sve preglede moramo privatno da radimo" 

Naročito dugo se čeka na preglede kod specijalista, tvrde Novosađani. Jedan sagovornik daje primer neurologa - iz 

više pokušaja, 15. januara zakazan je pregled za 29. februar. Za termin kod fizijatra je čekao mesec dana, a za ORL 

tri nedelje.  

"Na zakazivanje kod ginekologa čekala sam tri nedelje, na snimanje bešike mesec dana. Za endokrinologa na 

Limanu nema termina, a ni za kardiologa. Termina nema ni za mamografiju, a na ultrazvuk kod ginekologa se čeka 

mesec dana", tvrdi jedna Novosađanka.  

Druga kaže da već tri meseca pokušava da zakaže ultrazvuk dojke u Domu zdravlja, ali bezuspešno. 

"Kakvu poruku nama šalje zdravstveni sistem u Srbiji, da sve preglede moramo privatno da radimo? Mi svakako 

odvajamo od plate za zdravstveno osiguranje. Pogotovo nama koji radimo u prosveti nije lako da obavljamo 

preglede privatno, naročito ako smo u proceduri VTO, a i zašto bismo", pita ona.   

Novosađanka koja, kako kaže, redovno čeka po mesec dana na pregled kod izabranog ginekologa, kaže da je "kada 

je doktor divan, vredno pomučiti se za pregled". 

Pedijatrija - "Termina nikad nema" 

"Kod pedijatra u Vase Stajića, u poslednje četiri godine smo tri puta dobili termin na jedvite jade. Ne javljaju se na 

telefon, preko kol centra nikad nema termina, a ni preko aplikacije. Odustali smo i idemo privatno", kaže jedna 

Novosađanka.  

Druga sugrađanka žali se na gužve na pedijatriji u Zmaj Ognjena Vuka. 

"Bilo je nemoguće dobiti ih telefonski radi zakazivanja termina, a u aplikaciji, naravo, termina nije bilo. Tako da mi 

je jedina opcija bila da prosto lično odvedem decu, što je značilo pozamašno čekanje u gužvi", ističe ona. 

Više Novosađanki svedoči za naš portal da su, i kada su uspeli da dobiju kol centar ili zakažu pregled preko 

aplikacije, termine kod pedijatra dobijali za tri do sedam dana. 

"Poslednji put sam bila prošlog petka u Domu zdravlja u Rumenačkoj na pedijatriji. Čekala sam sa bolesnim 

detetom koje je imalo temperaturu dva sata. Morala sam da odem bez termina jer su mi u kol centru rekli da kod 

našeg pedijatra nema slobodno još šest dana. Sva sreća pa imamo divnu doktorku i primila nas je na kraju smene", 

ističe jedna Novosađanka.  

Novosađanka sa Novog naselja, s druge strane, navodi da joj deca nikad nisu dugo čekala za pregled, ali ističe drugi 

problem - nedostatak pedijatrije u Domu zdravlja na Naselju.  



 
 

"Majka sam troje dece, jedno od njih je sa teškoćama u razvoju. Od korone, naš pedijatar je u ambulanti 'Vasa 

Stajić. Znate li kolika je moja muka odvesti decu kod lekara? Vrlo često moram da posegnem za privatnim 

pedijatrom, iako nekad zbog toga sledeći dan nemam za ručak deci. Da li deca sa Novog naselja ne zaslužuju da 

imaju pedijatra u svom Domu zdravlja", pita ova sugrađanka.  

Još jedna sugrađanka koja nam se obratila navodi da decu vodi u privatne ambulante, jer je prestala da se nada da 

će dobiti termin u Domu zdravlja.  

Bojat: Možemo i 20 zaposliti, opet će ovaj iz Budisave reći "mi hoćemo dvaput dnevno" 

Na pitanje o čekanju na zakazivanje na pedijatriji, direktor Doma zdravlja "Novi Sad" Veselin Bojat za 021.rs 

odgovara da "ne zna šta znači to 'dugo'". 

"Sada je svakako sezona respiratornih infekcija, kada se i inače javlja veći broj pacijenata. Moguće je da to stvara 

nešto usporeniji protok pacijenata kroz sam Dom zdravlja i službu pedijatrije. Svi pedijatri odgovorno obavljaju svoj 

posao, zakazuje se u skladu sa zakonskim obavezama i propisima i mislim da tu nema značajnih problema", kaže 

Bojat. 

Direktor ove zdravstvene ustanove priznaje da "uvek može i više pedijatara", ali smatra da ova ustanova u tom 

smislu vodi "odgovornu politiku". 

"Mi i sada na specijalizaciji imamo četiri zaposlena, sada u poslednjom roku smo poslali tri pedijatra, tako da mi 

vodimo računa o broju pedijatara i nadoknađivanju odlazaka u penziju. Takođe, kod nas su uvek otvorena vrata za 

one pedijatre koji žele da dođu iz drugih mesta, kao što smo imali slučaj, i na taj način zapošljavamo i dodatne 

pedijatre", ističe Bojat.  

Ipak, kako ocenjuje direktor DZNS, grad se širi, i nemoguće je da "sve prati broj stanovnika". 

"Neko bi želeo da ima pedijatra u svom delu grada. Samo da podsetim da je zakonska obaveza upravljača da 

zdravstvenu uslugu pruža u krugu od 30 kilometara. Znači, sve ove prigradske ambulante su, u stvari, da kažemo, 

dobra volja, odnosno želja da mi tu zdravstvenu uslugu približimo građanima koji ne žive teritorijalno u samom 

gradu, nego i u prigradskim naseljima. To ponekad hoće kad su godišnji odmori, ili sad kad je povećan broj infekcija 

pa se razboli doktor, ali naravno treba imati razumevanja i to su sve rešive stvari. Pa možemo mi zaposliti i njih 20 i 

opet će ovaj iz Budisave reći 'ali mi hoćemo dvaput dnevno'", zaključuje Bojat. 

Ovakve tvrdnje direktora DZNS u suprotnosti su sa navodima Doma zdravlja krajem prošle godine kada je prvo 

ukinut, pa posle negativnih reakcija građana vraćen pedijatar u DZ u Rumenki i kada su iz Doma zdravlja za 021.rs 

naveli da "nemaju dovoljan broj pedijatara", te da ih raspoređuju tako da se "podmire potrebe pacijenata". 

I tada su naveli da je četvoro budućih pedijatara na specijalizaciji i da se jedan vraća u februaru ove godine. 

Dr Konstantinidis: Zdravstvena zaštita kasni za savremenom medicinom i potrebama stanovništva 

Novosadski pedijatar i predsednik Udruženja pedijatara Srbije prof. dr Georgios Konstantinidis kaže za 021.rs da 

postoje određeni pravilnici i normativi o broju pedijatara u zavisnosti od broja predškolske i školske dece, ali da su 

to zastarelil normativi koji su rađeni pre više decenija i "sasvim sigurno ne odgovaraju savremenom trenutku". 

"Naše izvršne vlasti i ljudi koji vode taj deo gledaju da zadovolje te normative i sada već ni ti normativi koji nisu 

adekvatni nisu zadovoljeni. To svakako podrazumeva da dečija zdravstvena zaštita, a ja verujem i u celini, kasni za 



 
 

savremenom medicinom i potrebama stanovništva. Prvo zato što je dijagnostika postala mnogo kompleksnija i 

jednostavno svaka obrada pacijenta, pa i pedijatrijskog uzrasta, podrazumeva niz analiza koje oduzimaju vreme i 

stvaraju dodatnu potrebu za nekim komforom u vremenu, koga praktično nema, odnosno on je sve manji. Tako da, 

što se tiče toga nedovoljan je broj", objašnjava dr Konstantinidis. 

Ipak, sagovornik 021.rs ističe da postoji dosta privatnih ordinacija u koje roditelji sa decom odlaze na preglede i po 

terapiju. 

"Mislim da to nije sada nikakva ekskluziva kao pre desetak godina i da puno naših sugrađana ide u privatne 

ordinacije", smatra on. 

Komentarišući iskustva Novosađana koji su se javljali portalu 021, dr Konstantinidis kaže da mu je teško da veruje 

da bi pedijatar ostavio dete sa temperaturom da čeka pregled nekoliko, pa i sedam dana. 

"Ako je tako urađeno to je velika stručna greška koja u principu ne bi smela da se događa. Mislim da će svaki 

pedijatar dete sa temperaturom pregledati odmah, to su ta takozvana urgentna stanja. Kada dođe dete koje ima 

temperaturu čak i ako je trebalo prvo da se javi u Hitnu pomoć, svako od pedijatara ga u načelu pregleda", 

naglašava doktor. 

I on naglašava da smo u sezoni infekcija koja je ove godine naročito intenzivna, jer se zbog mera protiv kovida 

nakupio veliki broj dece koji nije ranije preležao određene infekcije.  

"Tu pre svega mislim na respiratorne viruse, pa čak i na neke viruse gripa, influence, parainfluence", navodi naš 

sagovornik.  

Smanjen obim vakcinacije, smatra doktor, još uvek ne utiče na gužvu u ambulantama, ali će biti veći problem u 

budućnosti ako se nešto ne preduzme. 

"Priča sa respiratornim bolestima će u naredne dve, tri godine biti vrlo slična, moguće još lošija. U ovu situaciju 

nismo došli odjednom, to je posledica jednog višegodišnjeg nemara, odnosno višegodišnje izloženosti tabloidnim 

neproverenim informacijama, poluinformacijama i medicinskim neistinama. To traje godinama i tu se sad nakupio 

jedan veliki broj dece koji se potencijalno mogu zaraziti. Da bi se to ispravilo, opet treba da prođe nekoliko godina 

da bismo se vratili u normalu", objašnjava dr Konstantinidis.  

Predsednik Udruženja pedijatara smatra da je broj njegovih kolega koji se protive vakcini mali i da većina u 

ordinacijama pravilno prenosi poruku roditeljima. 

"Ali da bi oni to mogli kvalitetnije da rade vrlo verovatno im je potrebno više vremena", naglašava sagovornik 

021.rs.  

Da bi pedijatri imali više vremena po pacijentu, neophodan je veći broj pedijatara. 

Koliko zapravo lekara ima Dom zdravlja? 

Prema podacima koje je 021.rs dobio od Doma zdravlja "Novi Sad", ova ustanova ima ukupno 386 lekara, od toga 

je na određeno zaposleno njih 48. 

Ukupno je 203 lekara specijalista. U Domu zdravlja rade jedan neuropsihijatar, 12 radiologa, osam 

dermatovenerologa, devet specijalista fizikalne medicine i rehabilitacije, 11 internista, šest psihijatara, dva 



 
 

neurologa, četiri oftalmologa, šest otorinolaringologa, dva pulmologa, tri stručnjaka za sportsku medicinu, troje 

specijalista sportske medicine i pet lekara medicine rada. 

Na opštoj medicini zaposleno je njih 50. Pedijatara je 53 i dvoje je zaposleno na određeno vreme. U ovoj ustanovi 

radi i 20 ginekologa na neodređeno, a jedan je zaposlen na određeno vreme.   

Zaposleno je i dva lekara sa specijalizacijom iz oblasti kliničke biohemije i dva iz medicinske biohemije. 

DZ "Novi Sad" ima i jednog hirurga ortopeda, a reč je o direktoru ove ustanove, Veselinu Bojatu. 

Služba stomatološke zdravstvene zaštite novosadskog doma zdravlja ima ukupno 32 stomatologa. Najviše, 10, radi 

u oblasti dečije i preventivne stomatologije. Njih devetoro specijalizovano je za ortopediju vilice, a njih četvoro za 

oralnu hirurgiju. 

U ovoj službi radi i troje stručnjaka iz oblasti bolesti zuba, jedan iz oblasti paradentologije i oralne medicine i troje 

iz oblasti stomatološke protetike. Samo je troje specijalista iz oblasti opšte stomatologije.  

Trenutno je i 40 lekara DZ "Novi Sad" na specijalizaciji, pa se može očekivati da će uskoro biti više pedijatara, 

ginekologa, oftalmologa, itd. 

Najviše, devet, ih se specijalizuje za internu medicinu. Četvoro se odlučilo za otorinolaringogiju, a po troje za 

ginekologiju i pedijatriju.  

Ono o čemu se često priča prethodnih godina je i da je sve manje lekara jer veliki broj njih odlazi u inostranstvo da 

radi ili se odlučuje isključivo za privatnu praksu. Prema informacijama koje je 021.rs dobio iz novosadskog doma 

zdravlja putem zahteva za pristup informaciji od javnog značaja, u poslednjih pet godina ovu zdravstvenu ustanovu 

napustilo je 126 lekara i 13 stomatologa. 

Međutim, kako tvrde u DZNS, tokom tog vremena je i zaposleno 138 lekara, od toga na određeno vreme njih 47. 

Zaposleno je i 16 radnika u službi stomatološke zdravstvene zaštite, od toga njih sedam na određeno vreme. 


